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Protokół z XX Sesji Rady Gminy Świercze z dnia 24 listopada 2016 roku 

 

W dniu 24 listopada 2016 r o godz. 10.00 w sali narad Urzędu Gminy Świercze odbyła 

się XX Sesja Rady Gminy Świercze. W sesji uczestniczyli: Wójt Adam Misiewicz, Skarbnik Anna 

Puchalska, Sekretarz Gminy Izabela Kiela, Przewodniczący Rady Wiesław Adamiak, Radca 

Prawny Pan Dariusz Kostyra, radni, sołtysi oraz zaproszeni goście (listy obecności w załączeniu 

zał. nr 1,2,3). 

Ad:1 

Przewodniczący Wiesław Adamiak powitał zgromadzonych na sali obrad i otworzył XX Sesję 

Rady Gminy Świercze, na sali obecnych było 14 radnych na 15 uprawnionych. Nieobecny radny 

Dariusz Siemborski. 

Ad:2 

 Przewodniczący odczytał proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Informacja Wójta o pracy w okresie między sesyjnym i realizacji uchwał podjętych na 

poprzedniej sesji. 

5. Interpelacje radnych.  

6.   Zajęcie stanowiska w/s obniżenia ceny skupu drewna.  

7. Podjęcie uchwały  w/s obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku   rolnego. 

8. Podjęcie uchwały  w/s określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.  

9. Podjęcie uchwały  w/s określenia wysokości podatku od środków  transportowych na 

terenie Gminy Świercze.  

10. Podjęcie uchwały  w/s zatwierdzenia taryfy za zbiorowe odprowadzanie ścieków.  

11. Podjęcie uchwały  w/s przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

gminy Świercze. 

12. Podjęcie uchwały  w/s szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości zamieszkałych i 

zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

13. Podjęcie uchwały  w/s zmiany uchwały budżetowej na rok 2016. 

14. Podjęcie uchwały  w/s zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej.  

15. Podjęcie uchwały w/s trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych 

przedszkoli prowadzonych na terenie gminy Świercze, a także trybu i zakresu kontroli 

prawidłowości ich pobrania i wykorzystania. 

16. Podjęcie uchwały  w/s Programu współpracy Gminy Świercze z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2017. 
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17. Zajęcie stanowiska w/s złożonego pisma przez Państwa Marka i Dorotę Duda.  

18. Odpowiedzi na interpelacje. 

19. Wolne wnioski. 

20. Zamknięcie obrad. 

Za przyjęciem odczytanego porządku obrad głosowało 14 radnych, porządek został przyjęty 

jednogłośnie. 

Ad:3 

Protokół z XIX Sesji Radny Gminy Świercze z dnia 8 września br został przedstawiony do wglądu 

radnym, jeżeli do końca spotkania nie będzie uwag zostanie on przyjęty w przedstawionej 

formie. 

Ad:4 

Informacje o pracy międzysesyjnej przedstawił Wójt: 

- w chwili obecnej kończą się prace nad  wnioskiem do Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich 

związanego z modernizacja gminnych wodociągów i kanalizacji, wniosek będzie obejmował 

przebudowę ujęcia wody w Klukówku oraz modernizację ujęcia wody w Świerczach, sieć 

kanalizacji w Świerczach począwszy od ul. Nowej, końcówka ul. Zwycięstwa, ul. Wiejska, 

Słoneczna, Wąska, Wesoła. Wniosek nie obejmuje ul. Okrężnej, gdyż wniosek przekroczyłby 

maksymalną kwotę dofinansowania. 

- wykonano modernizację dróg gminnych zgodnie z projektem w miejscowości Kowalewice, 

Bylice, Wyrzyki  - Pękale oraz Gaj polegające między innymi na asfaltowaniu tych  dróg, w 

chwili obecnej są wykonywane również pobocza,  

- w najbliższym czasie zostanie wykonana nakładka asfaltowa na drodze wojewódzkiej 620 od 

Klukowa do samych Świercz, przy okazji zostanie wykonana również nakładka w Klukówku 

oraz wyasfaltowany odcinek wzdłuż torów kolejowych w stronę miejscowości Wyrzyki, 

- upłynął termin składania wniosków do miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego dla części miejscowości Klukowo i Klukówek, do Urzędu wpłynęło klika 

wniosków od mieszkańców gminy. Wpłynęło także pismo Energa Operator dotyczące budowy 

stacji transformatorowej, której lokalizacja miałby być w Klukowie. W odpowiedzi na złożone 

pismo Wójt zaproponował, aby lokalizacja tego przedsięwzięcia została zrealizowana na 

działkach gminnych nieopodal ruin pałacu w kierunku Świercz.  

-  Wójt poinformował o podpisaniu listu intencyjnego w sprawie gazyfikacji gminy, Polska 

Spółka Gazowa ma dalekosiężne plany rozwoju sieci gazowniczych i wspólnie z Nowym 

Miastem mamy szansę na jego realizację, do końca grudnia ma być opracowany plan 

dotyczący lat ewentualnej realizacji tego przedsięwzięcia, gmina nie będzie ponosiła żadnych 

nakładów finansowych, jedyne wsparcie to wydanie decyzji celu publicznego przez gminę oraz 

ewentualnych wypisów i wyrysów działek.  

- sprzedano działkę w Sulkowie za cenę 22 200,00 zł w  trybie przetargowym, akt notarialny 

został już podpisany, 
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- Pan Jarosław Siemek w drodze bezprzetargowej nabył działkę w Prusinowicach za kwotę 3 

000,00 zł, zostało również podpisane porozumienie w którym Pan Siemek  zobowiązał się do 

zakupu drugiej działki w przyszłym roku, 

- 14 października br z okazji Edukacji Narodowej Wójt przyznał nagrody Pani Danucie Żółtek-

Wroniewskiej z podziękowaniem za wieloletnia pracę na stanowisku dyrektora oraz Pani 

Marzenie Kobrzyńskiej – Dyrektor Publicznego Gimnazjum w Świerczach, 

- w odpowiedzi na zapytanie Pani Sołtys Elżbiety Sech, co jest powodem budowy stacji 

transformatorowej Wójt poinformował, że podstacje transformatorowe wysokiego napięcia 

zlokalizowane są w Nasielsku i w Ciechanowie, w momencie wichury lub innego zjawiska 

atmosferycznego powodującego brak prądu wyłączany jest duży obszar, lokalizacja tej 

budowy ułatwiła by życie mieszkańcom naszej gminy,  

- w chwili obecnej trwają prace dotyczące budowy parkingu dla pacjentów Ośrodka Zdrowia 

oraz klientów apteki w Świerczach, parking przewiduje około 16 miejsc, 

Radny Ryszard Flont zadał pytanie dotyczące kosztu wykonania planu zagospodarowania 

przestrzennego, w odpowiedzi Wójt poinformował, że łączny koszt wykonani planów to 

30 000,00 zł dla obu miejscowości, 

Na salę narad przybył Radny Dariusz Siemborski. 

Następnie Radna Hanna Kalinowska odczytała informację o realizacji uchwał podjętych na XIX 

Sesji Rady Gminy Świercze w dniu 8 września br., 

Ad:5 

Radny Ryszard Flont: W związku z wyczerpaniem środków z funduszu sołeckiego mieszkańcy 

proszą o  dowiezienie dwóch przyczep żwiru na drogę koło Pana Krajewskiego. Ponadto 

konserwatorzy wodociągów zwrócili się z prośbą o rozważenie zmiany godzin płukania hydro 

-  filtra w Klukówku.  

Ad:6 

Zgodnie z obwieszczeniem opublikowanym w Monitorze Polskim z dnia 24 września 2016 r. 

średnia cena za III kwartał drewna wyniosła 191,01 zł za 1 m³. Wójt zaproponował nie obniżać 

tej kwoty do celów podatku leśnego. Stanowisko komisji odczytał Radny Roman Kalinowski: 

„Komisje proponują nie obniżać ceny drewna”. Przystąpiono do przegłosowania 

zaproponowanego stanowiska, za jego przyjęciem głosowało 15 radnych. Stanowisko zostało 

podjęte jednogłośnie. 

Ad:7 

Wójt zaproponował aby pozostawić cenę skupu żyta na poziomie roku 2016 w wysokości 48,00 

zł za 1 dt do obliczenia podatku rolnego. Kwota ta zostanie obniżona w stosunku do kwoty z 

obwieszczenia która wynosi 52,40 zł za 1 dt. Stanowiska komisji odczytał Radny Zdzisław 

Sionek: „Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały i proponują obniżyć cenę żyta do 

kwoty 48,00 zł za 1 dt.”. Następnie Radna Hanna Kalinowska odczytała projekt uchwały, 
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przystąpiono do głosowania, za jej przyjęciem głosowało 15 radnych. Uchwała został przyjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Ad:8 

Wójt poinformował, iż projekt uchwały dotyczący stawek  podatku od nieruchomości 

proponuje 5% wzrost stawek z wyłączeniem stawek za budynki gospodarcze gdzie stawka 

wyniesie 4,00 zł. W związku z licznymi inwestycjami Wójt poinformował, iż podatki 

sukcesywnie będą podnoszone aby nie dopuścić do sytuacji w której zostaną one drastycznie 

podniesione. Wójt kolejno przedstawił proponowane stawki poinformował również, że nie ma 

uchwały  dotyczącej zwolnień, gdyż podjęta uchwała w latach ubiegłych jest nadal 

obowiązująca. Stanowiska komisji przedstawiła Radna Małgorzata Wiernicka: „Komisje 

większością głosów pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały”. Radna Hanna Kalinowska 

odczytała projekt uchwały, za przyjęciem odczytanej uchwały głosowało 14 radnych, przeciw 

głosował 1 radny. Uchwała została przyjęta większością głosów i stanowi załącznik nr 5 do 

protokołu. 

Ad: 9 

Projekt uchwały dotyczący stawek podatku od środków transportowych również Wójt 

proponuje 5 % wzrost w zaokrągleniu do pełnych złotych. Stanowiska komisji odczytał Radny 

Jerzy Dębski: „Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały”. Radna Hanna Kalinowska 

odczytała projekt uchwały, za przyjęciem odczytanej uchwały głosowało 14 radnych, 1 radny 

wstrzymał się od głosu. Uchwała została przyjęta większością głosów i  stanowi załącznik nr 

6 do protokołu. 

Ad:10  

Wójt zaproponował aby taryfa za zbiorowe odprowadzenie ścieków pozostała na tym samym 

poziomie co w roku 2015, jest to kwota 5,20 zł za m³ netto + 8% Vat. Pan Wójt poinformował, 

że bilans oczyszczalni ścieków jest dodatni, łączne dochody za odprowadzane ścieków oraz 

koszty odszkodowania za naprawę awarii wypłacone przez PZU wyniosły 236.219,00 zł 

natomiast wydatki wyniosły 208.330,00 zł.  Na dzień dzisiejszy ścieki dostarczane z kanalizacji 

sanitarnej do oczyszczalni dopływa około 18,5 tys. m³, Zakład Mięsny „Lenarcik”  

podczyszczonych ścieków przemysłowych dostarcza około 19,5 tys. m³ rocznie, pozostałe 

ścieki dowożone  przez dwa podmioty działające na naszym terenie to około 4 tys. m³ rocznie. 

Stanowisko komisji odczytał radny Roman Kalinowski: „Komisje pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały”, Radna Hanna Kalinowska odczytała projekt uchwały, za jego przyjęciem 

głosowało 15 radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 7 do 

protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził 15 minutową przerwę. 

Obrady wznowiono o godz. 11.50. 

Ad:11  

Omawiany na posiedzeniu komisji stałych Regulamin utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Świercze z naniesionymi poprawkami został przesłany do Powiatowego 
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Inspektora Sanitarnego w celu zaopiniowania.. Regulamin został zweryfikowany i naniesiono 

dodatkowe poprawki od strony zgodności z obowiązującą ustawą. W regulaminie nie możemy 

umieścić zapisu dotyczącego dodatkowej opłaty za zwiększoną ilość odpadów zmieszanych. 

System selektywnej zbiórki odpadów od 1 stycznia 2017 r. będzie polegał na dokładniejszym 

segregowaniu śmieci niż dotychczas. Wprowadzamy system workowy, po 5 latach wszyscy 

mieszkańcy będą musieli zaopatrzyć się w pojemniki na poszczególne frakcje odpadów. Jeden 

worek lub pojemnik będzie przeznaczony na papier, drugi na  metal i plastik, trzeci na szkło 

oraz odpady biodegradowalne. Do odbioru należy wystawić pełne worki w zamian otrzymamy 

kolejny pusty worek na wymianę. Wójt zaproponował aby dotychczasowy pojemnik na odpady 

segregowane przeznaczyć na szkło. Gabaryty będą odbierane w punkcie selektywnej zbiórki 

oraz raz w roku w formie objazdowej. Cena za wywóz nieczystości na pewno wzrośnie, 

dokładna stawka będzie określona po przetargu. Wójt przedstawił również stawki za wywóz 

nieczystości w sąsiednich gminach. Następnie Wójt odczytał naniesione poprawki.  Radna 

Hanna Kalinowska odczytała projekt uchwały, za jej przyjęciem głosowało 15 radnych. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu). 

Ad:12 

W zamian za opłatę jaka będą ponosić mieszkańcy gminy każdy z nich ma prawo do: 

- odbioru każdej ilości śmieci powstałej w gospodarstwie domowym, 

- częstotliwości odbioru śmieci z posesji, określona jest w załączniku do uchwały, 

- mieszkańcy gminy otrzymają worki do  segregacji śmieci,  

- dostępność mieszkańców do punktu selektywnej zbiórki śmieci, 

- możliwość odbioru odpadów wielogabarytowych w ramach zbiórki mobilnej, 

Stanowisko komisji odczytała Radna Małgorzata Wiernicka: „Członkowie komisji większością 

głosów pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały”. Radna Hanna Kalinowska odczytała projekt 

uchwały za je przyjęciem głosowało 15 radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i  

stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Przewodniczący ogłosił 10 minutową przerwę. 

Obrady wznowiono o godz. 13.  

Ad:13  

Na sali obrad nieobecny radny Dariusz Siemborski. 

Zmiany w uchwale budżetowej przedstawiła Pani Skarbnik i dotyczą : 

- przeniesienia kwoty w wysokości 12 000,00 zł z zasiłków celowych Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej na konto Urzędu Gminy z przeznaczeniem na uzupełnienie brakującej 

kwoty na wypłatę stypendium szkolnego dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy 

Świercze, 

- zwiększenie wydatków majątkowych o kwotę w wysokości 9 000,00 zł z przeznaczeniem na 

pokrycie różnicy w kosztach  asfaltowania dróg między innymi w Bylicach i Gaju. Fizycznie 

położono większy metraż niż było przewidziane w kosztorysie, wykonanie oraz kosztorys 

muszą być zgodne, 
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- zmniejszenie dochodów ze sprzedaży mienia o łączną kwotę 48 000,00 zł, gdyż nie zostanie 

on wykonany, 

Stanowiska komisji przedstawił radny Jerzy Dębski: ”Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały”. Pani Anna Puchalska odczytała projekt uchwały, za jej przyjęciem głosowało 14 

radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Ad:14  

Radni otrzymali dodatkowe materiały zawierające korektę przedsięwzięć WPF, gdyż w 

materiałach dostarczonych na posiedzenie komisji wkradł się błąd w liczbach. Wójt 

poinformował o konieczności położenia asfaltu na odcinku w Bylicach i Gaju i sporządzenia 

dokumentacji w celu uniknięcia utraty części dotacji w chwili jej rozliczania. Pani Skarbnik 

poinformowała także o rozliczeniu funduszu sołeckiego.  

 Stanowisko wspólne komisji przedstawił radny Roman Kalinowski: „Komisje pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały”. Pani Skarbnik odczytała projekt uchwały i przystąpiono do 

głosowania za jego przyjęciem głosowało 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie 

i stanowi załącznik  nr 11 do protokołu.  

Ad:15  

Informację na temat uchwały w sprawie trybu i rozliczania dotacji dla niepublicznych 

przedszkoli prowadzonych na terenie gminy Świercze przedstawiła Pani Anna Puchalska. W 

związku ze zmianą ustawy o systemie oświaty w której dokonano zmian w sposobie naliczania 

i rozliczania dotacji przedszkolnej musimy dostosować nasze prawo miejscowe do 

obowiązujących przepisów w którym doprecyzowano dotychczasowe nieścisłości mówiące 

między innymi o najbliższej gminie czy dziecku niepełnosprawnym . Pani Skarbnik odczytała 

projekt uchwały, przystąpiono  do głosowania za jej przyjęciem głosowało 14 radnych. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Ad:16  

Wójt poinformował, iż Program współpracy z organizacjami pozarządowymi podejmowany 

jest co roku zgodnie z obowiązującymi przepisami. Na realizację tego programu w budżecie 

Gminy nie zaplanowano środków finansowych. Organizacje działające na naszym terenie 

będziemy wspierać w formie nie finansowej czyli udostępnianie lokali, pomoc w wypełnianiu 

wniosków oraz promowanie tych organizacji. Program został poddany konsultacjom 

społecznym, w wyznaczonym terminie  nie zgłoszono żadnych uwag. Stanowiska komisji 

odczytał radny Zdzisław Sionek: ”Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały”, radna 

Hanna Kalinowska odczytał projekt uchwały, za jej przyjęciem głosowało 14 radnych. Uchwała 

została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
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Ad:17  

Treść złożonego pisma przez Państwo Dorotę i Marka Dudę odczytał Przewodniczący Wiesław 

Adamiak. Sprawa dotyczy wsparcia w nowotworzonej inwestycji poprzez udzielenie ulgi w 

podatku. Wójt poinformował że istnieją dwie formy pomocy, jedna to uchwała Rady w/s 

udzielenia pomocy przedsiębiorcom opiniowana przez Urząd Ochrony Konsumentów i 

Konkurencji. Natomiast druga forma to możliwość obniżenia przez radę stawki od gruntów 

podatku od nieruchomości w związku z prowadzeniem określonej działalności bez 

wskazywania konkretnych przedsiębiorców. Wójt zaproponował aby ewentualnej pomocy 

Państwu Markowi i Dorocie Duda udzielić w momencie rozpoczęcia działalności. Wójt odczytał 

propozycję stanowiska, która stanowi załącznik nr 14 do protokołu. Przewodniczący Rady 

poddał zaproponowane stanowisko pod głosowanie, za jego przyjęciem głosowało 14 

radnych. Stanowisko zostało przyjęte jednogłośnie. 

Ad:18 

W odpowiedzi na interpelację radnego Ryszarda Flonta, Wójt poinformował, po ostatnich 

opadach deszczu  jest mokro i jeżeli tylko będzie możliwość wjechania ciężkiego samochodu 

to dwa samochody żwiru zostaną dowiezione. 

Kwestia zmiany godzin płukania hydrofiltra w okresie zimowym wg radnych jest jak najbardziej 

zasadna, można dokonać czasowej zmiany. Wójt stwierdził, że nie bierze na siebie takiej  

odpowiedzialność gdyż  nie dawno były inne ustalenia aby płukanie było w nocy, gdyż są braki 

wody i spadki ciśnienia. Po krótkiej dyskusji radni ustalili, że płukanie hydro filtra od dnia 1 

grudnia 2016 r odbywać się będzie w środę od godz. 10.00 do godz. 12.00. Pismo informacyjne 

należy wysłać do Zakładu Usług Wodnych w Mławie. 

Ad:19 

Radna Małgorzata Wiernicka: Stan drogi Kałęczyn – Świerkowo jest bardzo zły. Radna Jadwiga 

Wiśniewska: Czy będzie rondo w Klukowie? 

Radna Jadwiga Olszewska: Dlaczego w naszym USC nie są obchodzone 50 – te rocznice ślubów 

mieszkańców? 

Radny Zdzisław Sionek: należy zobligować dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych do załatania 

dziur przed okresem zimowym na trasie Świerkowo – lukowo. 

Radny Ryszard Flont: na drodze powiatowej Gaj – Kościesze również trzeba załatać dziury w 

nawierzchni. 

Radny Jerzy Dębski: zasygnalizował awarię oświetlenia ulicznego we wsi Bruliny oraz 

mieszkańcy Gołębi proszą o zwrócenie uwagi na dreny nieopodal Pana Góreckiego gdyż stoi 

tam woda. 

Radna Jadwiga Wiśniewska: Czy będzie poprawiona droga na ul. Wesołej? 

Radny Stefan Raźniewski: Czy będą zrobione zjazdy z drogi? W odpowiedzi Wójt poinformował 

że będą wykonane z łamanego kruszywa a pobocza podsypane. 



 

str. 8 

 

Radny Stefan Raźniewski: Czy będzie wykonana barierka i oznakowanie przy stawie w 

Godaczach? Wójt poinformował że w chwili obecnej brak jest środków finansowych w 

budżecie Zarządu Dróg Powiatowych. Jest to kolejny rok i odpowiedź dyrektora ZDP tej samej 

treści. 

Ad:20 

Przewodniczący Rady zamknął XX Sesję Rady Gminy o godz. 14.50. 

 

        Przewodniczący Rady 

           Wiesław Adamiak 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła 

Agnieszka Dębska 


